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Protokół nr 8/19 
z posiedzenia Komisji Rodziny, Pomocy Społecznej i Zdrowia 

z dnia 2 lipca 2019 roku 
 

Na ogólną liczbę 7 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 7. 

Posiedzenie Komisji otworzyła i obradom przewodniczyła radna Agnieszka 
Białobrzewska  - Przewodnicząca Komisji. Na wstępie Przewodnicząca obrad powitała 
zebranych, po zapoznaniu się z listą obecności stwierdziła prawomocność obrad, 
poprosiła o uwagi do porządku obrad, następnie zaproponowała wprowadzenie  
do porządku obrad jako 2 punktu: „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian  
w statucie Środowiskowego Domu Samopomocy w Łomży – druk nr 201,201A”   oraz 
zdjęcie z porządku obrad punktu 4: „Analiza stanu ograniczenia liczby punktów 
sprzedaży alkoholu oraz ograniczenia sprzedaży alkoholu w godzinach nocnych”  
z tego względu,  że Komisja nie otrzymała materiału. 

Komisja nie wniosła więcej uwag do proponowanego porządku obrad i wyniku 
głosowania jednogłośnie 7 głosami za wprowadziła do porządku obrad punkt 2: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w statucie Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Łomży – druk nr 201,201A”   oraz zdjęła z porządku obrad punkt    
„Analiza stanu ograniczenia liczby punktów sprzedaży alkoholu oraz ograniczenia 
sprzedaży alkoholu w godzinach nocnych” 
Komisja jednogłośnie – 7 głosami za przyjęła po zmianach  następujący porządek 
dzienny: 
1. Informacja na temat funkcjonowania Centrum Pieczy Zastępczej w Łomży za 2018 
rok. – druk nr 199 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w statucie Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Łomży – druk nr 201,201A.  
3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 
a) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń  
na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Łomża - druk nr 197, 197A 
b) zmieniającej uchwałę w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 
napojów alkoholowych, zasad ograniczania dostępności napojów alkoholowych  
w mieście Łomża - druk nr 197, 197B  
4. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
Ad.1 

Informacja na temat funkcjonowania Centrum Pieczy Zastępczej w Łomży za 2018 rok. 
– druk nr 199 

Radna Agnieszka Białobrzewska  - Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że Komisja 
otrzymała bardzo obszerny materiał, który jest bardzo dobrze przygotowany   
i poprosiła o wypowiedź Panią Bożenę Jabłońską -  Dyrektor Centrum Pieczy 
Zastępczej. 

Pani Bożena Jabłońska -  Dyrektor Centrum Pieczy Zastępczej przedstawiła  w skrócie 
informację na temat funkcjonowania Centrum Pieczy Zastępczej w Łomży za 2018 rok 
zgodnie z drukiem nr 199, w załączeniu do protokołu. 

Radny Tadeusz Kowalewski zapytał ile dzieci jest dzisiaj  w rodzinach zastępczych. 
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Pani Bożena Jabłońska -  Dyrektor Centrum Pieczy Zastępczej wyjaśniła, że w tym 
momencie mają ponad 80 dzieci. Rodzin łomżyńskich jest 38, tak jak było. 

Radny Tadeusz Kowalewski zapytał  czy są chętni w kolejce. 

Pani Bożena Jabłońska -  Dyrektor Centrum Pieczy Zastępczej stwierdziła, że 
niekoniecznie. Oni robią szkolenia, bo dzisiaj jest tak, że jeśli są rodziny spokrewnione, 
w osobach trochę dalszych niż dziadkowie i rodzone rodzeństwo, to oni również muszą 
przejść te profesjonalne szkolenia, które są wymagane ustawowo.  

Radny Tadeusz Kowalewski zapytał   ile trzeba by było jeszcze zapewnić tych rodzin. 

Pani Bożena Jabłońska -  Dyrektor Centrum Pieczy Zastępczej stwierdziła, że my 
sobie jeszcze radzimy, nasze dzieci jeszcze nie czekają, myśli, że jeszcze 5 rodzin, 
które by były rodzinami typu zawodowego albo zawodowych. W tym momencie mamy 
w rodzinach zastępczych również dzieci z innych powiatów, ale z kolei nasze dzieci są 
i w powiecie zambrowskim, i w powiecie wysokomazowieckim i w powiecie ziemskim, 
bo to się nie da tak zaplanować, że jest sztywne i to miejsce czeka, „gdzie jest 
potrzeba, tam staramy  się temu dziecku pomóc, bo dzisiaj my pomożemy, jutro nam 
pomogą”.   

Radny Tadeusz Kowalewski zwrócił uwagę, że z tego co mówiła Pani Dyrektor wynika, 
że jest zapotrzebowanie na jeden rodzinny dom dziecka. 

Pani Bożena Jabłońska -  Dyrektor Centrum Pieczy Zastępczej stwierdziła, że jeszcze 
na chwilę obecna nie, ale jeżeli ten napływ dzieci utrzyma się tak, jak w tym momencie 
i te procedury pozbawienia władzy rodzicielskiej będą szły tak wolno jak idą do tej pory 
a w związku z tym adopcja będzie prawie stała w miejscu, to po prostu nie będziemy 
mieli w przyszłości gdzie tych dzieci umieścić.  

Radny Andrzej Podsiadło stwierdził, że „ilość niewłaściwych, brzydkich zachowań 
rodziców, a przez to cierpień dzieci jest coraz większa”. 

Radny Tadeusz Kowalewski zapytał co jest tego głównym powodem 

Pani Bożena Jabłońska -  Dyrektor Centrum Pieczy Zastępczej stwierdziła,  
że alkoholizm.  To są młodzi ludzie, czasami po prostu życiowo nie dorośli do 
rodzicielstwa. 

Radny Andrzej Podsiadło zapytał czy w sytuacji kiedy dziecko zostało zabrane rodzice 
dostają zasiłek. 

Pani Bożena Jabłońska -  Dyrektor Centrum Pieczy Zastępczej wyjaśniła, że pieniądze 
„idą” za dzieckiem. Rodziny zastępcze dostają 500+ i wszystkie alimenty, które są na 
dziecko zasadzone.  

Radna Marianna Jóskowiak zwróciła uwagę na niewielką dotację z Ministerstwa do 
zatrudnienia. 

Pani Bożena Jabłońska -  Dyrektor Centrum Pieczy Zastępczej wyjaśniła, że to 
pozwala refundować trochę wynagrodzenie, które „ jest marniutkie”, a więc jest 
szansa, że można jakąś premię przez pół roku „dorzucić”  i dwa etaty asystentów 
zawsze w drugim półroczu „dotrudniają”.  
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Radny Tadeusz Kowalewski zapytał czy jest szansa na tzw. „wioskę dziecięcą”. 

Pani Bożena Jabłońska -  Dyrektor Centrum Pieczy Zastępczej  stwierdziła, że to jest 
przeżytek, to jest nic innego jak placówka w innym wydaniu. To jest dom dziecka  
w innym wydaniu, nie w salach, nie w segmentach tylko na jednym osiedlu, czyli mimo 
wszystko jest to takie „getto”. Stwierdziła, że nie była tym zachwycona. Może to jest 
fajniejsze, niż takie jak kiedyś były duże domy. Dzisiaj już tych dużychdomów nie ma, 
bo standardy jasno mówią, że do 14 wychowanków.  Teraz się trochę zmieniły 
przepisy, bo kiedyś było tak, że w tych domach w „wiosce dziecięcej” w każdym domu 
mieszkała jedna matka i nie mogło prowadzić tego domu małżeństwo, tylko musiała 
być matka. Teraz ostatnio coś miało się zmienić. Dodała, że forma rodzinna jest 
zdecydowanie tańsza, bo utrzymywanie tych wszystkich domów spoczywa na 
samorządzie. 

Więcej pytań Komisja nie zgłosiła. 

Komisja w wyniku głosowania 7 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  
i wstrzymujących się  pozytywnie zaopiniowała informację na temat funkcjonowania 
Centrum Pieczy Zastępczej w Łomży za 2018 rok. 
 
Ad.2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w statucie Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Łomży – druk nr 201,201A. 

Pani Wioletta Wiśniewska- Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy  
przedstawiła wniosek w sprawie zmian w statucie Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Łomży  zgodnie z drukiem nr 201,201A, w załączeniu do protokołu. 

Radna Marianna Jóskowiak zapytała czy nie będzie stanowiska Zastępcy Dyrektora. 

Pani Wioletta Wiśniewska- Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy  wyjaśniła, 
że stanowisko Zastępcy Dyrektora może być powołane za zgodą Prezydenta Miasta, 
dodała, że jej zdaniem nie ma takiej potrzeby. 

Radna Marianna Jóskowiak zapytała czy to stanowisko było do tej pory. 

Pani Wioletta Wiśniewska- Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy  
stwierdziła, że nie. 

Radna Edyta Śledziewska poprosiła o wyjaśnienie czy jedno miejsce zabezpieczy 
potrzeby, czy oczekujących jest więcej. 

Pani Wioletta Wiśniewska- Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy  wyjaśniła, 
że nie zabezpieczy, ale Wojewoda w ogóle nie przyznał środków na nowe miejsca, ani 
na otwarcie nowych środowiskowych domów. Zostało przesuniętych tylko 6 miejsc, 
zabrali je tam gdzie nie były obsadzone i dali po jednym. 

Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 
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Komisja w wyniku głosowania 7 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  
i wstrzymujących się  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian  
w statucie Środowiskowego Domu Samopomocy w Łomży. 

Ad. 3 

Zaopiniowanie projektów uchwał: 
a) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń  
na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Łomża - druk nr 197, 197A 
b) zmieniającej uchwałę w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 
napojów alkoholowych, zasad ograniczania dostępności napojów alkoholowych  
w mieście Łomża - druk nr 197, 197B  
 
Radna Agnieszka Białobrzewska  - Przewodnicząca Komisji poprosiła Panią Beatę 
Jagielak- Dardzińską – Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia  
o odniesienie się do proponowanych zmian. 
 
Panią Beatę Jagielak - Dardzińska – Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych  
i Zdrowia stwierdziła, że w jej ocenie zwiększenie liczby jest zwiększeniem 
dostępności, następnie przedstawiła zestawienie jak wygląda limit na dzień dzisiejszy 
(zastawienie w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Tadeusz Kowalewski stwierdził, że korzystając z obecności Pana Roberta 
Grzymały- Przewodniczącego Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych chciałby zapytać jaka była argumentacja Komisji, która ma na celu 
pilnowanie przestrzegania ustawy ograniczającej dostęp do spożywania alkoholu, że  
przegłosowała większością głosów liberalizację tych zasad. 
 
Pan Robert Grzymała- Przewodniczący Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych stwierdził, że nie robi z tego żadnej tajemnicy. Jest 13 osób w Komisji, 
było obecnych 11, 6 zagłosowało za, Przewodniczący podpisał. 
 
Radny Tadeusz Kowalewski zapytał jakie były argumenty tych 6 osób. 
 
Pan Robert Grzymała- Przewodniczący Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych stwierdził, że poprosił, żeby każdy głosował zgodnie z własnym 
sumieniem, każdy mógł dużo wcześniej zapoznać się z tym materiałem i po prostu tak 
zadecydował. Różne były to argumenty.  
 
Radny Tadeusz Kowalewski zapytał jakie były  rzeczowe argumenty tych, którzy mówili 
„tak” i tych, którzy byli przeciw. Zwracając się do Pana Roberta Grzymały stwierdził, 
że jest Przewodniczącym MKRPA i dokładnie zna sytuację, bo Komisja nie ma wglądu 
do protokołu. 
 
Pan Robert Grzymała- Przewodniczący Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych stwierdził, że „jedni mówili, że nie ma to wpływu, drudzy mówili, że ma 
to wpływ”. To były dwa argumenty.  
 
Radny Tadeusz Kowalewski  zapytał czy  były  rzeczowe argumenty, które by go 
przekonały. 
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Pan Robert Grzymała- Przewodniczący Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych stwierdził, że też głosował za. Był taki argument, że „nie ma to takiego 
znaczenia”. 
 
Radny Tadeusz Kowalewski  zapytał  na jakiej podstawie Pan Przewodniczący tak 
twierdzi. 
Pan Robert Grzymała- Przewodniczący Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych zapytał na jakiej postawie radny Tadeusz Kowalewski twierdzi, że ma. 
 
Radny Tadeusz Kowalewski   stwierdził, że może pokazać badania, następnie 
przekazał  Przewodniczącemu MKRPA informację „Ekonomiczne aspekty skutków 
picia alkoholu  w Europie i w Polsce”(druk w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Stanisław Oszninis stwierdził, że dla niego argumentacja, że zwiększenie ilości 
punktów sprzedaży będzie miało wpływ na spożycie alkoholu, nie jest żadnym 
argumentem. Zapytał czy radni myślą, że więcej osób będzie kupowało alkohol niż do 
tej pory, bo on ma wątpliwości. Jest tyle osób i one pija i będą piły, tego nic nie zmieni, 
żadne zakazy, żadne ograniczenia nic nie dadzą.  Odnosząc się do zmniejszenia 
odległości  miejsc sprzedaży od obiektów chronionych stwierdził, że  też będzie za, 
ponieważ jest dwie restauracje, pizzerie, które znajdują bardzo blisko obiektów 
chronionych. Jeszcze nigdzie nie był w pizzerii, w której nie można by było do pizzy 
zamówić sobie lampki wina, a u nas nie można tego robić. Mają zostać zlikwidowane 
te pizzerie? Wiele osób straci swoje miejsce pracy. 
 
Radny Tadeusz Kowalewski   stwierdził, że pyta nie dlatego, że nie wie, tylko nie zna 
protokołu, bo nie wie, gdzie może mieć dostęp do protokołu MKRPA, jak będzie miał 
to wtedy zobaczy jakie były argumenty za, póki co rzeczowych argumentów nie słyszał, 
poza tym jednym, który kiedyś padał na różnych gremiach radnych, że w ten sposób 
przyczynimy się do wzrostu przedsiębiorczości, ale z tego co powiedział przed chwilą 
Radny, to podał  kontrargument. Powiedział rzecz bardzo istotną i uważa, że słuszną, 
że to czy zwiększymy czy nie zwiększymy, to liczba tych pijących się nie zwiększy, 
skoro się nie zwiększy, to nie ma argumentu przedsiębiorczości, bo jeżeli  będzie 
więcej, to stracą ci, którzy mają już koncesję. 
 
Radny Stanisław Oszninis stwierdził, że nie wie czy ktoś się zdecyduje otwierać swój 
„sklepik”, w którym będzie sprzedawał alkohol w bardzo malej odległości od  tych 
obiektów. Stwierdził, że mogą zwiększyć nawet i do 100, ale nie wiadomo ilu skorzysta 
z tej możliwości.  
 
Radna Agnieszka Białobrzewska  - Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że skorzystają 
duże sklepy wielkopowierzchniowe i zniszczą łomżyńskich przedsiębiorców. 
 
Radny Tadeusz Kowalewski   zapytał czy kontrole MKRPA są na tyle skuteczne,  
że pewne podmioty pozostają a pewnym podmiotom odbiera się koncesję na skutek 
nieprzestrzegania prawa. 
 
Pan Robert Grzymała- Przewodniczący Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych stwierdziła, że od paru lat są bardzo restrykcyjne kontrole. Stwierdził, że 
cały czas jest rozmowa o zakazach, nakazach. Zwrócił uwagę, że są takie luki  



 
 

6 
 

w prawie, że może otworzyć sklep w każdym punkcie w mieście.  Dodał, że ma inne 
pomysły na ograniczanie alkoholizmu. „Głównym motywem działania powinna być 
profilaktyka, zaczynanie od najmłodszych, tych co są dorośli, to już nie wychowamy, 
tym możemy ograniczyć tylko spożywanie alkoholu lub jakoś nimi pokierować, żeby 
oni wyszli z tego uzależnienia i to robimy, a głównie przekierowałby na dzieci, 
młodzież”.  
 
Radny Tadeusz Kowalewski   stwierdził, że w jego odczuciu na podstawie informacji, 
które dzisiaj uzyskał, stwierdza, że MKPRA swoich ustawowych kompetencji nie 
wykonuje, ponieważ poprzez liberalizację nie działa zgodnie z duchem  
i literą prawa ustawy o ograniczeniu dostępności. 
 
Więcej pytań Komisja nie zgłosiła. 
 
Komisja w wyniku głosowania 1 głosem za, przy 6 głosach przeciwnych i braku 

wstrzymujących się  negatywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

na terenie miasta Łomża. 

Komisja w wyniku głosowania 1 głosem za, przy 6 głosach przeciwnych i braku 

wstrzymujących się  negatywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, 

zasad ograniczania dostępności napojów alkoholowych w mieście Łomża. 

Ad.4 

Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Komisja nie zgłosiła spraw w tym punkcie obrad. 
 
 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego Przewodnicząca obrad zamknęła 

posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono. 

                 Przewodnicząca Komisji 

       Rodziny, Pomocy Społecznej i Zdrowia 

 

                              Agnieszka Białobrzewska 

 

 

Protokołowała: 

Izabela Jankiewicz 

 


